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DOMES PRIEKŠSĒDĒTĀJA
VIETNIECES SLEJA

Ginta Kraukle, 
Līvānu novada domes 
priekšsēdētāja vietniece

Oktobris steidz iekrāsot košu
lapu rakstu, aiz loga ātrāk
satumst, vēji un lietus kļūst par
ikdienu. Ir sācies rudens. 

Šogad, salīdzinot ar iepriekšē-
jo gadu, gandrīz par mēnesi
vēlāk varējām uzsākt apkures
sezonu. Laikapstākļi mūs luti-
nāja. Būtiski, ka nemainās un
saglabājas salīdzinoši zems cent -
ralizētās apkures tarifs – 76,32
EUR par megavatstundu. Ja
būtiski nemainīsies šķeldas cena
un citas izdevumu pozīcijas (par
ko uzņēmumam savlaicīgi jāin-
formē Sabiedrisko pakalpojumu
regulēšanas komisija), tad SIA
“Līvānu siltums” nodrošinās sil-
tumu mājokļos par līdzšinējo
cenu, kas Latvijas mērogā ir salī-
dzinoši zema. 

Šajā mēnesī esam gandrīz
noslēguši darbus pie BTA velo -
trases izbūves Laimiņas skolas
teritorijā. Šo vietu kopā ar
Līvānu 1.vidusskolas vadību
izvēlējāmies tādēļ, ka tieši šeit
koncentrējas bērni vecumā, kad
visvairāk vajadzīgs mācīties pir-
mās iemaņas drošai velobrauk-
šanai. Tie ir bērni sākumskolas
vecumā. Velotrases ideja ir radīt
vietu, kur bērns var drošā vidē
trenēties pārvarēt dažādus šķēr-
šļus – līkumus, krustojumus,
slīpu virsmu, nobrauktuves,
uzkalniņus, barjeras, kas ir pie-
tuvinātas dabiskajai videi uz
ielām. Šo ieceri kopā ar BTA, kas
nodrošina velo konstrukcijas,
finansiāli realizēja Līvānu nova-
da pašvaldība. Paldies par
iesaisti realizācijas posmā arī
SIA “Līvānu dzīvokļu un komu-
nālā saimniecība” komandai. 

Šai sakarā nevaru nepiemi-
nēt bērnu rotaļu laukumu tēmu,
kura plaši izskanējusi medijos.
Patērētāju tiesību aizsardzības
centrs (PTAC)  jūnijā uz kādas
sūdzības pamata veica publiski
pieejamo rotaļu elementu pār-
baudes 13 Līvānu pilsētas iekš-
pagalmos. Lai gan PTAC ieskatā
trūkumi jānovērš nekavējoties,
tomēr veselus trīs mēnešus
PTAC gatavoja rakstisku aktu,
kuru uz vairāk kā 120 lapām
pašvaldībai nosūtīja vien rudenī
- septembra sākumā, uzliekot
par pienākumu nesamērīgi īsā
laikā – 1 nedēļā visus laukumus
norobežot, bet 1 mēneša laikā
lielāko daļu elementu demontēt.
Demontēt nevis tāpēc, ka lauku-
mi būtu sapuvuši, saplēsti utt.
Pamatojums - elementu neatbil-
stība Ministru kabineta noteiku-
mu prasībām. 

(Turpinājums 3.lpp.) 

Sagatavoja: 
Viduslatgales 
pārnovadu fonds 

Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece
Ginta Kraukle, Viduslat -
gales pārnovadu fonda
vadītāja Evija Gurgāne,
mecenāts Daumants Pfaf -
rods kopā ar Radošās
darba stipendijas saņēmē-
jiem 

Skolotāju dienas
priekš vakarā, 28.septem-
brī, svinīgā gaisotnē čet-
rpadsmit Līvānu novada
vispārizglītojošo skolu
skolotājiem tika piešķir-
tas uzņēmuma “Light
Guide Optics Interna -
tional” finansētās radošā
darba stipendijas.

Stipendijas pretenden-
tus izvirza skolas admi-
nistrācija. Tiek vērtēts
pedagogu ieguldījums darbā ar skolēniem – to atspoguļo skolēnu
sasniegumi dažādās mācību olimpiādēs, radošums pedagoģiskajā
darbībā, valsts centralizēto eksāmenu rezultāti un skolēnu mācī-
bu snieguma dinamika.

Kopējais stipendiju fonds ir 20 000, 00 EUR. 
Šogad radošā darba stipendija piešķirta skolotājiem Ingai

Kūkusiliņai, Birutai Mukānei, Annai Kārklei, Mārītei Ondzulei,
Anitai Strodei, Līgai Slicai, Evitai Jagžai, Jānim Ernstsonam,
Jolantai Ļubkai-Tarasovai, Sandrai Ziemelei, Sandrai Kivleniecei,

Annai Ģēģerei, Irinai Stepanovai un Tamārai Haritonovai.
Pateicamies pedagogiem par ieguldījumu mūsu bērnu –

Latvijas nākotnes - izglītošanā un audzināšanā! Bez jūsu pašaiz-
liedzīgā un nesavtīgā darba nav iedomājama nedz novada, nedz
valsts izaugsme!

Augstu novērtējam ziedotāju – uzņēmumu “Light Guide Optics
International” un tā vadītāju Daumantu Pfafrodu personīgi par
pedagogu darba novērtējumu un izpratni par izglītotas sabiedrī-
bas nozīmi novadā un Latvijā.

LĪVĀNU NOVADA PEDAGOGIEM PIEŠĶIR
RADOŠĀ DARBA STIPENDIJAS

SEPTIŅPADSMITO REIZI PĒC KĀRTAS JERSIKAS
PAMATSKOLA SAŅEM EKOSKOLU APBALVOJUMU - 
ZAĻO KAROGU

Šī gada 13.septembrī Latvijas Nacionālās bibliotēkas Ziedoņa
zālē notika ikgadējā Vides izglītības fonda rīkotā Ekoskolu apbal-
vojuma ceremonija, vienojot ap 350 dalībnieku - gan skolēnus, gan
pedagogus. 

Šogad 96 izglītības iestādes saņēma prestižo starptautisko Zaļo
karogu, tostarp piecām izglītības iestādēm tika piešķirts augstā-
kais programmas apbalvojums – Ekoskolu vēstnieka statuss, 43
skolas ieguva Latvijas Ekoskolas sertifikātu. Ekoskolu veikumu
vērtēja Ekoskolu programmas nacionālā žūrija 13 dalībnieku
sastāvā, kurā darbojas jomas eksperti no 11 dažādām valsts insti-
tūcijām un sabiedriskajām vides aizsardzības un izglītības organi-
zācijām.

Jersikas pamatskola par aktīvu Ekoskolu programmas tēmu
aktualizēšanu un integrēšanu mācību procesā šo prestižo, starp-
tautisko novērtējumu – Zaļo karogu – saņēma jau septiņpadsmito
gadu pēc kārtas.

Ekotēmas Jersikas pamatskolā tiek integrētas mācību stun-
dās un ārpusstundu aktivitātēs. Ik gadu skola aktīvi
iesaistās ar vides aizsardzības jautājumiem saistītās akcijās un
konkursos. Tiek vākta makulatūra, izlietotās baterijas, šķiroti
atkritumi. Mācību stundu ietvaros notiek diskusijas, grupu
darbi, pāru darbi, kuru laikā tiek runāts par  cilvēka lomu vides
aizsardzībā un saudzēšanā.  Kā piemēru var minēt šī gada sep-

tembri – Dzejas dienu ietvaros ar humora piesitienu aplūkota
atkritumu tēma. Skolēni sacerēja dzejoļus un zīmēja zīmējumus
– saržus. Šajā mācību gadā skola ir iesaistījusies LIFE projektā
par aprites ekonomiku “No atkritumiem uz resursiem”. Projekta
ietvaros tiks veikti pētījumi par to, kādus un cik daudz ikdienā
radam atkritumus.

Ekoskolu apbalvošanas ceremonijas fokusā bija tēma – aprites eko-
nomikas pieeja, kas palīdz veicināt atbildīgu resursu patēriņu un
novērš atkritumu rašanās cēloņus, samazināt atkritumu daudzumu
un veicina lietu atkārtotu izmantošanu, remontēšanu, atjaunošanu,
pārveidošanu, atkritumu pārstrādi un citas svarīgas rīcības.

Ekoskolu programma ir viena no visaptverošākajām un
populārākajām vides izglītības pieejām pasaulē. Ekoskolu
prog rammā Latvijā šobrīd darbojas 185 izglītības iestādes (no
pirmsskolām līdz pat augstskolām), bet visā pasaulē program-
mā ir iesaistītas 48 700 izglītības iestādes 73 valstīs.
Programmā tiek aicināta piedalīties ikviena izglītības iestāde,
kas gatava savā darbā ilgtermiņā pievērsties vides aizsardzī-
bas un ilgtspējīgas attīstības jautājumiem. Dalība Ekoskolu
programmā ir vērtīgs ieguvums ne tikai izglītības iestādes
kolektīvam, bet arī pašvaldībām, jo līdztekus citiem mērķiem
programmā aktīvi tiek veicināta arī sabiedrības līdzdalība
apkārtējās vides pārvaldībā.

n Jersikas pamatskolas pārstāvji kopā ar bijušo VARAM
ministru Māri Sprindžuku Ekoskolu apbalvojuma ceremonijas
ietvaros organizētajā “Pozitīvajā gājienā”. Foto: Māris Lazdāns

n Ekoskolu apbalvojuma ceremonija. Foto: Māris Lazdāns
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PAŠVALDĪBAS SPECIĀLISTI APMEKLĒ
IZGLĪTĪBAS IETĀDES

26. un 27.septembrī
Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece
Ginta Kraukle, izpilddi-
rektors Aldis Dže riņš,
izpilddirektora vietnie-
ce Aija Usāne, Izglītības
pārvaldes vadītāja Ilze
Vanaga, deputāti un
pašvaldības adminis-
trācijas spe ciālisti
apmeklēja Līvānu nova-
da izglītības iestādes,
lai neformālā gaisotnē
izrunātu aktuālos prob-

lēmjautājumus un vajadzības.
Tāpat būtiski bija noskaidrot, kādi darbi katrā izglītības iestādē jāveic steidza-

mi un kam jāpievērš uzmanība, plānojot 2024.gada pašvaldības budžetu.

SIA “LĪVĀNU SILTUMS” AKTUĀLĀ
INFORMĀCIJA PAR SILTUMENERĢIJAS
NOTEIKTAJIEM TARIFIEM

Sabiedrība ar ierobežotu atbildību “Līvānu siltums” Sabiedrisko pakalpojumu
regulēšanas komisijai iesniedza siltumenerģijas apgādes sabiedrisko pakalpojumu
sniedzēja piedāvāto tarifa projektu,  kas ir aprēķināts saskaņā ar 2010.gada
14.aprīļa Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijas padomes lēmumu Nr.1/7
“Siltumenerģijas apgādes pakalpojumu tarifu aprēķināšanas metodika”, un pama-
tojumu noteiktajam tarifam.  Regulators ir izvērtējis tarifu projektu un tarifu vei-
dojošo izmaksu pamatojumu un secina, ka tarifu projekts ir pamatots un aprēķināts
tādā apmērā, lai segtu SIA „Līvānu siltums” siltumenerģijas apgādes pakalpojumu
izmaksas.

Apstiprinātie SIA „Līvānu siltums” siltumenerģijas apgādes pakalpojumu tarifi:

Noteiktais tarifs stāsies spēkā no 2023.gada 15.oktobra.
Vairāk informācijas Līvānu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.livani.lv

PERSONU APLIECINOŠU DOKUMENTU
NOFORMĒŠANA LĪVĀNU NOVADĀ

Pilsonības un migrācijas lietu pārvaldes Daugavpils nodaļas darbinieki pieņem
iedzīvotājus katra mēneša otrajā un ceturtajā trešdienā Līvānos, Domes ielā 3, 2.
stāvā, 202. kabinetā.

Lai varētu nomainīt nederīgu personu apliecinošu dokumentu, kuram beidzies
derīguma termiņš, vai saņemtu dokumentu pirmo reizi, nepieciešams iepriekšējs
pieraksts. To var izdarīt klātienē Valsts un pašvaldības vienotajā klientu apkalpo-
šanas centrā Līvānos, Rīgas ielā 77 vai zvanot pa tālr. 25441441.

IZSLUDINĀTA PIETEIKŠANĀS DARBAM
LĪVĀNU NOVADA PAŠVALDĪBAS
ATTĪSTĪBAS PLĀNOŠANAS KOMISIJĀ

Līvānu novada pašvaldība izsludina pieteikšanos darbam Līvānu novada pašval-
dības Attīstības plānošanas komisijā.  Komisijas locekļu pieteikums jāiesniedz
Līvānu novada pašvaldībā līdz 2023. gada 31.oktobrim.  

To var izdarīt elektroniski, pieteikumu nosūtot uz e-pasta
adresi  pasts@livani.lv vai nogādājot to personīgi Valsts un pašvaldības vienotajā
klientu apkalpošanas centrā Līvānos, Rīgas ielā 77.   Pieteikuma forma pieejama
Līvānu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.livani.lv

AKTUĀLĀ INFOMĀCIJA PAR IZMAIŅĀM
SADZĪVES ATKRITUMU
APSAIMNIEKOŠANAS TARIFOS

2023.gada 28.septembra Līvānu novada domes sēdē deputāti apstiprināja jaunā
tarifa izmaiņas, kuras stājas spēkā ar šī gada 1.novembri. Nešķirotu sadzīves atkri-
tumu apsaimniekošanas maksa, ko piemēro SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā
saimniecība” būs 29,87 EUR/m³ (neieskaitot PVN). Tarifs būs par 56% lielāks, salī-
dzinot ar spēkā esošo. Atkritumu apsaimniekošanas tarifs nebija mainīts kopš
2019.gada februāra

Atkritumu apsaimniekošanas tarifs tiek noteikts tādā apmērā, lai pakalpojumu
lietotāju veiktie maksājumi segtu ekonomiski pamatotas uzņēmuma izmaksas un
nodrošinātu atkritumu apsaimniekošanas pakalpojumu rentabilitāti.

Atkritumu apsaimniekošanas maksu veido divas komponentes:
1) maksa (EUR/m³) par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu no atkritumu radītāja

līdz nodošanai apglabāšanai sadzīves atkritumu poligonā vai tālākai pārstrādei ietver
izmaksas par šķirošanas infrastruktūras objektu uzturēšanu, sadzīves atkritumu savāk-
šanu, pārkraušanu, atkritumu īslaicīgu uzglabāšanu, šķirošanu, transportēšanu un
citām normatīvajos aktos noteiktajām darbībām. Domes sēdē par atkritumu apsaim-
niekotāja SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimniecība” sniegtajiem pakalpoju-
miem apstiprinātā maksa – 14,88 EUR/m³ (neieskaitot PVN). Tarifs būs par 26%
lielāks, salīdzinot ar spēkā esošo.

2) maksa (EUR/m³) saskaņā ar Regulatora noteiktu tarifu, ko atkritumu apsaimnie-
kotājs maksā atkritumus nododot tālākai apsaimniekošanai sadzīves atkritumu poligo-
nā. Ar 2023.gada 1.janvāri valstī dabas resursu nodokļa likme mainīta no 80 EUR/t
uz 95 EUR/t, līdz ar to mainās arī sadzīves atkritumu apglabāšanas pakalpojuma
tarifs sadzīves atkritumu poligonā. Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisija
(SPRK) izvērtējusi un apstiprinājusi atkritumu apsaimniekošanas SIA “Atkritumu
apsaimniekošanas Dienvidlatgales starppašvaldību organizācija” (SIA  “AADSO”)
sadzīves atkritumu apglabāšanas pakalpojuma tarifu sadzīves atkritumu poligonā
“Cinīši” ievestajiem nešķirotajiem sadzīves atkritumiem, nosakot, ka SIA “AADSO”
sadzīves atkritumu apglabāšanas pakalpojuma tarifs  no 2023.gada 1.augusta ir
115,35 EUR/t jeb 14,99 EUR/m³ ar dabas resursu nodokli (neieskaitot PVN), kas ir
par 63% lielāks.

Lai optimizētu izmaksas par atkri-
tumu savākšanu, no šī gada 1.novem-
bra atkritumu savākšana pilsētas
teritorijā privātmāju īpašniekiem
tiks veikta katru otro nedēļu, nevis
katru nedēļu, kā tas bija iepriekš. 

Savukārt Līvānu novada pagastos
atkritumu savākšana turpmāk
notiks tikai pēc iepriekšēja pieteiku-
ma. Pieteikt atkritumu savākšanu
varēs, piezvanot uz tālruni 28232848
līdz iepriekšējās dienas plkst.16:00.

No šī gada 1.oktobra mainīti atkri-
tumu savākšanas datumi:

l Turku pagastā – katra mēneša 2.trešdiena
l Sutru pagastā -  katra mēneša 1.trešdiena.
Daudzdzīvokļu māju sadzīves atkritumu laukumu izvešanas maršruti un grafiks

netiek mainīts.

ATTĀLINĀTĀ IERĒDŅA PAKALPOJUMS 
Sagatavoja: Līga Birzāka, Vecākā klientu apkalpošanas speciāliste

Ko darīt, ja vēlies uzdot jautājumus valsts iestāžu speciālistiem, bet šo iestāžu
filiāles atrodas desmitiem kilometru tālu, citā pilsētā vai apdzīvotā vietā? 

Izmanto “Attālinātais ierēdnis” pakalpojumu un noskaidro interesējošos jautāju-
mus Valsts un pašvaldību vienotajā klientu apkalpošanas centrā Līvānu novada
pašvaldības ēkā Rīgas ielā 77, Līvānos, bez nepieciešamības apmeklēt valsts iestāžu
filiāles, stāvēt rindā, gaidīt savu pierakstu un lieki tērēt laiku. 

Attālināti var saņemt video konsultāciju ar Valsts sociālās apdrošināšanas aģen-
tūras (VSAA), Valsts ieņēmumu dienesta (VID) un Valsts zemes dienesta (VZD)
speciālistiem, kuri sniedz šādus pakalpojumus:

l VID padziļinātā konsultācija fiziskai personai par kapitāla pieaugumu situāci-
jās, kad tiek atsavināts personīgais nekustamais īpašums; 

l VSAA padziļinātā konsultācija fiziskai personai par vecuma pensiju, slimības
pabalstu, invaliditātes pensiju un vecāku pabalstu; 

l konsultācija par visiem Valsts zemes dienesta pakalpojumiem.
Pakalpojumu “Attālinātais ierēdnis” var saņemt tikai ar iepriekšēju pierakstu.

Ierodoties uz konsultāciju, līdzi jāņem personu apliecinošs dokuments - pase vai
identifikācijas karte. VPVKAC darbinieks nodrošinās sazināšanos ar iestādes spe-
ciālistu tiešsaistē un paskaidros visas tehniskās nianses.

Konsultācijas laikā ar iestādes speciālistu varēsi netraucēti izrunāt savus jautā-
jumus.

Lai pierakstītos uz kādu no piedāvātajām attālinātajām konsultācijām vai
saņemtu informāciju par pakalpojumu, lūdzam sazināties pa tālruni 65307250, klā-
tienē, vai e-pastā livani@pakalpojumucentri.lv.

5. septembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētājs Andris Vaivods piedalījās
biedrības “Reģionālo attīstības centru
apvienība” valdes sēdē, kā arī Latvijas
Pašvaldību savienības (LPS) paplašinā-
tajā valdes sēdē. LPS darba kārtībā bija
pašvaldību vadītāju tikšanās ar
Ministru prezidenti Eviku Siliņu.

***
8. septembrī pašvaldības izpilddirek-

tora vietniece Aija Usāne piedalījās
Latvijas Pašvaldību izpilddirektoru aso-
ciācijas sanāksmē Valmieras novadā,
kur tika pārrunāti jautājumi par iedzī-
votāju iesaisti, līdzdalību, labu pārvaldī-
bu, pašvaldības līdzdalības budžetu u.c.

***
No 11. līdz 14. septembrim pašvaldī-

bas izpilddirektors Aldis Džeriņš un

Būvniecības un infrastruktūras nodaļas
vadītājs Edijs Vārpsalietis Latgales plā-
nošanas reģiona īstenotā Eiropas
Savienības projekta “Ilgtspējīga ūdens
resursu apsaimniekošana” ietvaros pie-
dalījās mācību vizītē Zviedrijā,
Kristianstādē, kur iepazinās ar inovatī-
vajiem risinājumiem par ūdensapgādes
un kanalizācijas sistēmas apsaimnieko-
šanu. 

***
12. septembrī domes priekšsēdētāja

vietniece Ginta Kraukle pēc Latgales
plānošanas reģiona uzaicinājuma
Balvos pārstāvēja Līvānu novada
pašvaldību diskusijā ar Valsts preziden-
tu Edgaru Rinkeviču.

***
15. septembrī domes priekšsēdētāja

vietniece Ginta Kraukle pēc Vides aiz-
sardzības un reģionālās attīstības
ministrijas (VARAM) uzaicinājuma
Rēzeknes Tehnoloģiju akadēmijā pār-
stāvēja novada pašvaldību diskusijā ar
Latgales uzņēmējiem, augstskolu
mācībspēkiem un ministrijas pārstāv-
jiem par tēmu “Vietējās pārvaldes loma
apdzīvojuma un kvalitatīvas dzīves
vides attīstības veicināšanā”.

***
19. septembrī Līvānu novada pašval-

dībā saņemts VARAM ministres Ingas
Bērziņas rīkojums Nr. 1-2/120 “Par
valsts budžeta dotācijas piešķiršanu
pašvaldībām valsts un pašvaldību vie-
noto klientu apkalpošanas centru izvei-
dei 2023.gadā”, ar kuru piešķirta dotāci-
ja Alūksnes, Augšdaugavas, Balvu,

Gulbenes, Saldus, Siguldas, Tukuma,
Valkas, Valmieras, Ropažu un Līvānu
novadam. Līvānu novadam piešķirta
dotācija visu trīs pieteikto Klientu
apkalpošanas centru – Rožupes,
Rudzātu un Jersikas pagastā – izveidei
kopsummā par 18 790 EUR.

***
20. septembrī Līvānu novada pašval-

dības vadība piedalījās 10.Latvijas
pašvaldību forumā “Pašvaldība – digitā-
lās sabiedrības veidotāja”, kurā pārru-
nāti lielākie izaicinājumi digitālo risinā-
jumu attīstībā pašvaldībās saistībā ar
resursu vadības un dokumentu pārval-
dības sistēmām, tai skaitā mākslīgā
intelekta pielietojumam pašvaldību
autonomo funkciju nodrošināšanā.

 
Sabiedrisk  
pakalpojuma veids 

Sp k  esošais tarifs 
EUR/ MWh 
(bez PVN) 

Pied v tais tarifs 
EUR /MWh 
(bez PVN) 

Tarifa izmai as 
(%) 

Siltumener ijas 
ražošanas tarifs 

55,90 56,51 1,09% 

Siltumener ijas 
p rvades un sadales 
tarifs 

18,36 18,19 -0,09% 

Siltumener ijas 
tirdzniec bas tarifs 

2,06 1,62 -21,35% 

Siltumener ijas gala 
tarifs 

76,32 76,32 0% 
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DOMES PRIEKŠSĒDĒTĀJA VIETNIECES SLEJA MEŽA SKVĒRĀ IESTĀDĪTAS 
50 JAUNAS PRIEDĪTES

Lai padarītu zaļāku un skaistāku mūsu apkārtējo vidi, 29.sep-
tembrī Līvānu novada pašvaldība sadarbībā ar MJIC
“Kvartāls” pilsētas Meža skvēru papildināja ar jauniem kociņiem.
Sadarbībā ar uzņēmumu “Latvijas valsts meži” pilsētas Meža
skvērā iestādītas 50 jaunas priedītes.

Meža skvēra vecās priedes noposta mizgrauži, tādēļ, lai sagla-
bātu parku, tas pakāpeniski tiek atjaunots ar jauniem kociņiem.

Paldies Edgaram Rožinskim par tehnisko atbalstu - koku stā-
dīšanas stobriem, kas koku stādīšanas procesu padarīja daudz
ērtāku.

IZVEIDOTA JAUNA ATPŪTAS
VIETA - MINI LABIRINTS

20.septembrī Meža dienas 2023 ietvaros Līvānu novada izglītī-
bas iestāžu audzēkņi un pašvaldības darbinieki kopā ar Cūkmenu
pilsētas parkā Fabrikas ielā 6 iestādīja 62 skabārža stādus, ko
SIA “Meža Rasas” īpaši piemeklēja parka teritorijai, tādējādi
radot jaunu atpūtas vietu – dzīvžogu “Mini labirints”. Parkā izvei-
dota arī sajūtu taka no dabas materiāliem, kā arī sadarbībā ar
Valdi Davidjuku uzstādīta atkritumu urna un koka soliņš.

Pasākuma ietvaros, Cūkmens klātesošos iepazīstināja ar  meža
un parku nozīmi sabiedrībā, izstāstot nepieciešamos tīrības pasā-
kumus un atbildību, mums kā sabiedrības daļai.

Pasākums realizēts projekta “Meža dienas 2023 Latvijas
pašvaldībās – veidosim zaļāku, košāku un daudzveidīgāku vidi
sev apkārt!” ietvaros. Projekta mērķis un moto ir pievērst uzma-
nību mežsaimniecībai un ainavas teritorijām, kā arī zaļās zonas
nepieciešamībai, īpaši parku, meža parku, dendroloģisko stādīju-
mu stāvoklim un palīdzēt to labiekārtošanā. Projektam piešķir-
tais finansējums: 1000 EUR.

Paldies uzņēmumam “Zelta zeme”, Mārim Jurānam, PII
“Rūķīši”, Līvānu 1.vidusskolai, kā arī visai iesaistītajai darba
komandai: Andrejam Bondarevam, Robertam Cepurniekam,
Martai Ancānei, Inesei Stahovskai, Gunitai Vaivodei, Sigitai
Sīmanei un Līvānu novada Kultūras, tūrisma un sporta pārval-
dei.

Veidosim zaļāku, košāku un daudzveidīgāku vidi sev apkārt!

Piemēram, starp slidkalniņu pakāpieniem bēr-
niem “pastāv galvas un kakla iespīlēšanas risks”.
Slidkalniņu apmalīte, kurai pēc normatīva jābūt 15
cm, ir par 2 cm zemāka. Šī iemesla dēļ elementus
uzdots demontēt, kaut  gan pašvaldība iebilda, ka
prasības ir pārspīlētas. Basketbola grozs, kas pie-
stiprināts rotaļu elementam Vecticībnieku ielas
pagalmā, mūsuprāt, neradīs nekādu ļaunumu, drī-
zāk tikai veicinās bērnu kustības svaigā gaisā.  

Nevaru noliegt pašvaldības atbildību un to, ka
rotaļu laukumi nav bijusi pietiekami liela pašvaldī-
bas prioritāte līdz šim. Tomēr vienlaikus jāatzīmē,
ka daudzas PTAC prasības ir pārspīlētas un pat
absurdas. 

Šoruden daudzviet rotaļu elementu skaitu pagal-
mos nāksies samazināt piespiedu demontāžas dēļ.
Gan šūpoles, gan slidkalniņus būs jānovāc šo prasī-
bu dēļ. Pavasarī raudzīsim, ko varam darīt lietas
labā, lai bērni nepaliktu pavisam bez rotaļu elemen-
tiem pilsētas mikrorajonos. Izvietošanas vietu
skaits samazināsies, bet rūpīgāk veiksim to uzrau-
dzību. 

Rotaļu laukumā “Kuģis” tiks veikta gumijas
seguma ieklāšanas darbi, kam patlaban gatavo
iepirkuma specifikāciju. Gumijas pamatnes izmak-
sas nav lētas – gumijas klājums pēc speciālistu pro-
vizoriskām aplēsēm var izmaksāt līdz 50 000 EUR.
Precīzu summu parādīs iepirkums, un par to mēs
informēsim iedzīvotājus. 

Šomēnes ir noslēgts darbu izpildes līgums ar
būvniekiem arī par Grīvas veloceliņa izbūves dar-
biem gar auto šoseju Rīga – Daugavpils (iepretī deg-
vielas uzpildes stacijai “Latvijas Nafta”). Šis ir viens
no projektiem, kur saskaramies ar iepriekšējo
kļūdu labošanu – vecais projekts bija izstrādāts tā,
ka Latvijas Valsts ceļi nedeva būvdarbiem akceptu,
jo nebija ievērotas normatīvo aktu prasības. Nu tas
ir labots, un ir uzsākti darbi šajā objektā. 

Līdzīga situācija bija ar Grīvas, Daugavas un
Jersikas ielas apgaismojuma projektu Līvānos, kur
nekvalitatīvas izstrādes rezultātā bija nepieciešams
veikt izmaiņas 90% apjomā, kas nav pieļaujams.
Projekts bija jāpārstrādā, attiecīgi veicot jaunu
iepirkumu. Šobrīd projektēšana ir fināla stadijā un
varēsim izsludināt iepirkumu būvdarbu veikšanai. 

Tāpat nav aizmirsti arī Brīvības ielas iedzīvotāji,
kuru ielas posms nebija ieprojektēts Ubaglīča ielu
rekonstrukcijas projektā. Arī tā ir kļūda, kas labota.
Rasti līdzekļi gan projektēšanai, gan būvdarbiem,
kas iepriekš nebija plānoti. Notikuši iepirkumi, lai
varētu slēgt līgumus par darbu izpildi Brīvības ielas
posmā un to atjaunot vēl šogad. 

Līdztekus tam arī lauku teritorijās notiek rosība,
piemēram, Jersikas pagastā nodotas ekspluatācijā
atjaunotās Vītolu un Daugavas ielas. Atceros, kā
Jersikas pagasta Daugavas ielas iedzīvotāji nāca uz
domi un lūdza šo jautājumu risināt. Ir prieks, ka šie
darbi nu jau ir izdarīti, un Daugavas ielai ieklāts
virsmas dubultās apstrādes segums.

Šoruden ir parakstīts būvdarbu līgums arī par
Rudzātu pagasta ielu – Varoņu un Parka ielas
rekonstrukcijas būvdarbu uzsākšanu. Tas būs nozī-
mīgs ieguldījums pagasta attīstībā. Šomēnes
Rudzātos veikts arī ūdensvada remonts, kas
paveikts piesaistot papildspēkus no Līvāniem. Vēl
plānoti remonta darbi arī Rudzātu internātpamat-
skolā. Plānots piesaistīt arī 200 000 eur finansēju-
mu tieši internātpamatskolu programmā.
Nepieciešamajiem remonta darbiem. 

Šī gada beigās ir plānots izsludināt iepirkumu
Sutru pagasta ceļa Sutri – Ragaviki projektēšanai.
Tad uzzināsim projektēšanas izmaksas šim ceļa
posmam. Projektēšanas termiņi ir ne mazāki par
pusgadu, ar to ir jārēķinās. Bet šī ceļa sakārtošana
ir pašvaldības plānos, to lūguši arī iedzīvotāji.
Šogad Sutru pagasta un kultūras nama ēkai ir
veikts jumta remonts. Tas bija svarīgs un ļoti vaja-
dzīgs darbs, kas arī ir paveikts šajā darbu sezonā. 

Attiecībā uz Rožupes pagastu šajā rudenī noslē-
gumam tuvojas projektēšana Rožupes trīsstāvu
ēkai, kurā izvietota pagasta bibliotēka ar valsts un
pašvaldības vienoto klientu apkalpošanas centru,
pagasta pārvalde, veselības punkts. Meklējam
iespējas palielināt ēkas energoefektivitāti.
Nosiltinot ēku, būtu iespēja ekonomēt izdevumus
par siltumapgādi.

Turku pagastā lielākais darbs noteikti ir
Jaunsilavas pamatskolas priekšā esošā bruģētā
laukuma iekārtošana vecā betona plākšņu lau-
kuma vietā. Arī par šo, atceros, pirms dažiem
gadiem runājām ar skolas direktori kā par ļoti
lielu vajadzību. 

Jautājums par Kalnu ielas apgaismojumu
Līvānos. Par to bija runāts jau iepriekš, un, tuvojo-
ties rudenim, šis jautājums aktualizējās. Gribu
pateikties tiem, kas veica darbus, lai šai ielai nodro-
šinātu elektrības pieslēgumu. Neslēpšu, ka šis ir
pagaidu risinājums, jo Līvānu pašvaldība ir startē-
jusi apjomīgā projektā par ielu apgaismojuma
lampu nomaiņu vēl vairākās ielās uz energoefektī-

vākām. Kopumā tas varētu dot iespēju mums
nomainīt ap 360 ielu apgaismojuma gaismekļu visā
novadā, tādējādi ļaujot ietaupīt uz ielu apgaismoju-
ma rēķina. 

Kopā ar SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā
saimniecība” darbojamies arī tajā virzienā, kas
saistīts ar ūdensvada tīklu projektēšanu un izbū-
vi vairākās ielās, kur tā vēl nav – Blaumaņa,
Daugavpils un citās ielās.

Veicamo darbu sarakstā atzīmēta arī pilsētas
strūklaka. Rūsas ietekmē flīzītes ieguvušas nepie-
vilcīgu izskatu. Speciālisti konstatējuši arī faktu, ka
daudzās vietās flīzītes ir nokritušas, jo iespējams ir
ekonomēts uz pareizas ieklāšanas tehnoloģijas rēķi-
na. Pēc speciālistu domām, nav bijis sagatavots
pareizs pamats un flīzēšanas materiāli. Tāpēc maz-
gāšana šeit nelīdzēs un nedos vajadzīgo efektu, jo
flīzītes krīt nost. Speciālisti noteiks apjomu un veiks
iepirkumu jaunu flīžu ieklāšanai strūklakā, lai
nākamvasar tā atkal varētu priecēt iedzīvotājus un
novada viesus. 

Nobeigumā vēlos pieskarties arī Ubaglīča tēmai.
Šis ir lielākais jebkad realizētais viena mikrorajona
pilsētas ielu rekonstrukcijas projekts, kurā ietver-
tas 15 ielas ar pilnīgu to izbūvi, pirms tam šai rajo-
nā ievelkot arī kanalizācijas un ūdensvada tīklus
cita ES Kohēzijas fonda projekta ietvaros. Un uzreiz
pēc šiem darbiem uzsākot vēl otru – ielu atjaunoša-
nas projektu. Jāteic, ka šis ir arī vissmagākais pro-
jekts, ko nācies realizēt. 

Pie šī projekta ir meklēts tik daudz vainīgo, bijis
tik daudz pārmetumu visām pusēm. Neņemos vēr-
tēt to pamatotību. Lai to dara citi. Šobrīd jau lielā-
kais darbu apjoms ir padarīts - darbi ir izdarīti tik-
tāl, ka palicis uzklāt asfaltu divām no 15 ielām:
Siguldas ielai un daļai Vidzemes ielas. Šīs ielas bija
tās, pa kurām materiālu piegāde notika līdz pēdē-
jam brīdim, tāpēc tās ir noslēdzošās ielas, kuras
jānoasfaltē. 

Patlaban norit spraigs darbs pie dokumentācijas
sakārtošanas, lai no būvnieka, būvuzrauga, auto-
ruzrauga un pasūtītāja puses korekti paveiktu obli-
gāti darāmo. Naudas līdzekļi patlaban nav problē-
ma – tie guļ pašvaldības kontos, jo ir paredzēti tieši
šim mērķim. Tāpēc šai gadījumā problēma nav
naudā. Finansējums ir. Pašvaldība ir gatava būv-
niecības veicējiem samaksāt par padarīto. Gan
pasūtītāja, gan izpildītāja sadarbība un iesaiste ir
laba, tāpēc ļoti ceru, ka vēl šoruden pie labiem lai-
kapstākļiem būvniekam izdosies veikt arī abu atli-
kušo ielu asfaltēšanas darbus. Ja klimatiskie
apstākļi to atļaus, tas ir iespējams.

Viegls šis process nav nevienai pusei.
Iedzīvotājiem neredzamā darbu daļa notiek projek-
ta dokumentācijas līmenī. Būvniecības uzraudzības
process pašvaldībā ir gana komplicēts, un nav iespē-
jams kaut ko atvieglot vai paātrināt tikai tāpēc, ka
mums tā ļoti gribas. Ir lietu loģiskā secība, un
apmaksa par darbiem seko pēc attiecīgas dokumen-
tācijas iesniegšanas būvvaldē. Lai kā arī pašvaldību
kritizētu par šo projektu, es vēlos paust, ka šis ir
viens no vajadzīgākajiem projektiem, kas realizēts.
Procesā iesaistītajiem būvnieku pārstāvjiem,
būvuzraugam, autoruzraugam, visiem speciālis-
tiem šis process ir bijis gana sarežģīts, bet jo īpaši
sarežģīti bijis iedzīvotājiem.  Tomēr tieši iedzīvotāji
gala rezultātā ir vislielākie ieguvēji. Garais ceļš līdz
Ubaglīča sakārtošanai, visi strīdi un kašķi aizmirsī-
sies, bet paveiktie darbi un iedzīvotāju īpašumu vēr-
tība paliks. Šis ir viens no svarīgākajiem un nepie-
ciešamākajiem pilsētvides sakārtošanas projektiem
mūsu pilsētā.

Šoruden virzībai tālāk esam nodevuši arī katas-
trofu pārvaldības centra projektu. Domes sēdē esam
lēmuši par apbūves tiesību piešķiršanu zemes gaba-
lam, kur LR Iekšlietu ministrija plāno veidot B
kategorijas DEPO ēku Līvānos. Lai top!

Cienījamie iedzīvotāji! Neizvairoties no nepatī-
kamām tēmām, šai numurā centos skaidrot arī
problēmu jautājumus. Paldies katram, kurš kons-
truktīvi iesaistās ar kritiku un labiem priekšliku-
miem, lai novadā dzīve kļūtu labāka. Tomēr gribu
teikt arī to, ka uz anonīmiem apvainojumiem atbil-
des es nesniegšu! Tai pat laikā visus tos, kas dažādu
iemeslu dēļ slēpjas zem anonīmiem segvārdiem
interneta vietnēs, es vienmēr laipni gaidīšu uz saru-
nu Līvānu novada domē! Esmu atvērta dialogam ar
jebkuru iedzīvotāju atklātā un cieņas pilnā formā,
lai dzīve novadā kļūtu labāka! 

Tuvojas mūsu valstiskuma mēnesis – novembris!
Latvijas stāsts sākās ar sapni par savu valsti.
Absolūti neticamu sapni, kurš tomēr piepildījās. Jo
to īstenoja cilvēki, kas bija stipri garā, nelokāmi un
vienoti ceļā uz savu mērķi. Būsim arī mēs tādi –
darbīgi, drosmīgi, ar stingru mugurkaulu un izturī-
gi visos vējos! Ja paši tādi būsim, tad mums noteikti
pūtīs arī ceļavējš!
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JAUNSILAVAS PAMATSKOLAS
SKOLOTĀJA LĪGA SLICA – ATA
KRONVALDA BALVAS 2023
LAUREĀTE

Sagatavoja: Maija Ancāne, direktores vietniece izglītības jomā

Ik gadu Ata Kronvalda fonds pasniedz Ata Kronvalda fonda
balvu un prēmiju pedagogiem un speciālistiem, kuri devuši nozī-
mīgu ieguldījumu talantīgo skolēnu apzināšanā un viņu tālākiz-
glītošanā.

2023. gada 29. septembrī Ata Kronvalda balvas 2023 pasnieg-
šanas ceremonijā Rīgas pils Ģerboņu zālē Valsts prezidents
Edgars Rinkēvičs un Ata Kronvalda fonda valdes priekšsēdētājs
Henriks Danusēvičs godalgas pasniedza 5 pedagogiem.
Lepojamies, ka laureātu vidū bija arī mūsu vizuālās mākslas,
ķīmijas, mājturības un tehnoloģiju skolotāja Līga Slica.

Skolotāja daudzu gadu garumā uzrādījusi augstus un noturī-
gus rezultātus darbā ar skolēniem. Viņas profesionālā kompeten-
ce un daudzpusīgā pieredze audzēkņu radošuma un caurviju
prasmju attīstīšanā, kā arī spēja mācīt saviem audzēkņiem neat-
laidību ceļā uz mērķa sasniegšanu, prasības ikvienu darbu
paveikt maksimāli rūpīgi un kvalitatīvi ik gadu atspoguļojas aug-
stajos skolēnu sasniegumos novada, valsts un starptautiska
mēroga konkursos un olimpiādēs.

LĪVĀNOS VIESOJAS
LABDARĪBAS ORGANIZĀCIJAS
“Y’S MEN’S INTERNATIONAL”
PĀRSTĀVJI NO DĀNIJAS

25.septembrī Līvānos viesojās labdarības organizācijas “Y’s
Men’s International” pārstāvji no Dānijas. Sadarbība ar šo orga-
nizāciju Līvāniem ir jau vairāk kā 20 gadus. Viesus sveica un ar
novada attīstību iepazīstināja priekšsēdētāja vietniece Ginta
Kraukle.

Pirmais “Y’s Men’s” labdarības klubs dibināts 1922.gadā
Toledo Ohaijo štatā, ASV kā lielākā nevalstiskā organizācija.
Laika gaitā tā izplatījās visā pasaulē. Eiropā šobrīd ir 236 “Y’s
Men’s” klubi ar 4882 biedriem, tai skaitā arī Līvānu “Y’s Men’s”
labdarības klubs. Savukārt lielākais klubu un biedru skaits ir
Dānijā.

“Klubu mērķis ir kalpošana cilvēkiem, atceroties, ka vissvarī-
gākais ir mīlestība, kā arī atvērtības un demokrātijas praktizēša-
na. Šobrīd svarīgi ir arī domāt par “Y’s Men’s” labdarības klubu
attīstību nākotnē, jo tie piedzīvo strauju savu biedru novecošanu”,
tā Līvānu “Y’s Men’s” labdarības kluba sekretāre Anita Reitere.

n No kreisās: Valsts prezidents Edgars Rinkēvičs, Jersikas
pamatskolas skolotāja Līga Slica, Ata Kronvalda fonda valdes
priekšsēdētājs Henriks Danusēvičs

PROJEKTA “ŠOREIZ - TEKSTILA OTRĀ DZĪVE”
RADOŠO DARBU IZSTĀDE

Sagatavoja: Inguna Badune, projekta vadītāja

Noslēgumam tuvojas biedrības “Zaļā brīvī-
ba”  projekta Zero waste city (Tīri. Labi.
Pilsēta bez atkritumiem) ietvaros projektu pie-
teikumu konkursā “Līvāni Tīri. Labi.” atbal-
stītā biedrības “Baltā māja” projekta “Šoreiz –
tekstila otrā dzīve” (Līguma Nr. TL2023/05.4)
ieviešana. Projekta mērķis ir informēt un
izglītot pilsētas iedzīvotājus, kā pārdomāti
izmantot nolietoto tekstilu. Notika  trīs rado-
šās darbnīcas, un  septembra vidū  tika atklā-
ta darbnīcās izveidoto radošo darbu izstāde.

Biedrības “Baltā māja” telpās ir izstādīti
projekta radošajās darbnīcās tapušie darbi.
Pirmajā  darbnīcā “Auduma lupatu segas un
citi tekstila  izmantošanas veidi”, ko vadīja
Sandra Vigule, Jēkaba Graubiņa Līvānu
Mūzikas un mākslas skolas pedagoģe, tapušas
krāsainas lielākas un mazākas lupatu segas,
tamborēti paliktņi un  krāsaini sapņu ķērāji.
Otro projekta darbnīcu vadīja Kristīne
Lipkova, Līvānu stikla un amatniecības cent -
ra izstāžu un ekspozīciju kuratore. Šajā pasā-
kumā dalībnieki strādāja  ar šifona audumu,
no kura tapa  trīs veidu dekoratīvie ziedi.
Tika darinātas arī skaistas aproces. No koša-
jiem ziediem  izveidots skaists, krāsains  kop-
darbs. Trešo, noslēguma darbnīcu “Nolietotu
apģērbu pārveidošana sadzīvē noderīgās lie-
tās vai dekoratīvos darbos” vadīja Līga
Verčinska.  Līga bija apkopojusi un parādīja
dalībniekiem, visdažādākās idejas nolietota
apģērba izmantošanai. Tika runāts arī par
apģērba  un citu tekstila izstrādājumu  ilglai-
cīgas izmantošanas nozīmi atkritumu apjoma
mazināšanā. Dalībnieki realizēja trīs idejas –
priekšautus no krekliem, džinsiem  un kakla-
saitēm, kaķu guļvietas no džemperiem un
auduma rotaļlietas. Paldies visiem čaklajiem,
radošajiem rokdarbniekiem.

Projekts noslēdzās ar radošo darbu izstādi,
kuras atklāšana notika 15. septembrī. Jau
ejot uz otrā stāva zāli, kāpņu telpā apmeklētā-
jus sagaidīja omulīgi rūķīši, varēja apskatīt
sapņu ķērājus un krāsainas karodziņu vir-
knes. Galvenajā izstādes ekspozīcijas zālē
izvietotas krāsainas lupatu segas un dekoratī-
vi spilveni, arī krāšņs ziedu kopdarbs. Tālāk
darbnīcas telpā var aplūkot auduma rotaļlie-
tas, priekšautus, dekorus un citus izstrādāju-
mus no nolietota auduma un nonēsātiem
apģērbiem.

Izstādes atklāšanas pasākumu papildināja
retro modes skate. Tās dalībnieki tika aicināti
ierasties apģērbā, kas lietots jau ilgus gadus
un joprojām nav izgājis no modes. Pasākuma
ievadā  sniegta informācija par to, cik svarīgi
ir mazināt apģērba patēriņu, par tekstila šķi-
rošanas nozīmi. Sekoja informācija par ilglai-
cīgu apģērbu nēsāšanu, ko visvieglāk realizēt

ievērojot  klasiskās modes ieteikumus.
Teatralizētā modes skatē – šovā dalībnieki
rādīja savus senos, saglabātos, vēl pašlaik
valkātos tērpus, pastāstīja par  mantotiem
apģērbiem un to īpašiem stāstiem. 

Tika demonstrēta krimplēna kleita ar flite-
riem, kas valkāta studentu ballītēs. Īpaša bija
sensenā smalkā baltā blūze, izšūtais priekš-
auts, pludmales tērps. Interesants bija stāsts
par sen, sen Maskavā  pirktu kvalitatīvu klei-
tu un mēteli, kurus to īpašniece vēl arvien
valkā. Trīs  modeles demonstrēja tērpus trīs-
desmito gadu stilā. Jauks bija stāsts par grez-
nu, pašas īpašnieces rūpīgi šūtu   kleitu, kura
tika arvien papildināta un uzlabota, lai atkal
ballēs uzvilkta, izskatītos kā jauna.

Pasākums bija jautrs, dalībnieki atcerējās,
ka senos gados it labi pratuši šūt, labot un
pāršūt apģērbus. Atcerējāmies arī slavenos
Līvānu šuvējus, kuri strādāja ateljē vai
mājās. Visi sapratām, ka ģērbšanās  ir  salī-
dzinoši nozīmīga dzīves sastāvdaļa.

Izstāde ir apskatāma līdz 13. oktobrim. Ar
to ir iepazinušies Līvānu 1. vidusskolas jau-
nāko klašu skolēni, kuri ne vien guva idejas
radošiem darbiem, bet arī varēja izvēlēties
savai klasei kādu mīļlietiņu. 2A klases skolēni
sev dāvanai izvēlējas omulīgu astoņkāji no
auduma ar krāsainu pogu piesūcekņiem. Ar
līvāniešu veikumu iepazinās arī mūsu pilsētas
viesi no Dānijas. Gaidām arī Jūs.

Projekta īstenošana sniedza tā dalībnie-
kiem jaunas zināšanas par zaļo dzīvesveidu,
deva iespēju apgūt jaunas prasmes un rosinā-
ja savā ikdienā ievērot taupības un otrreizējas
lietošanas principus.

Aktivitāte tiek īstenota ar iniciatīvas
Tīri.Labi. Pilsēta bez atkritumiem atbalstu,
kuru Latvijā īsteno Salaspils/Līvānu pašval-
dība sadarbībā ar biedrību “Zaļā Brīvība”
pateicoties The Coca-Cola Foundation finan-
siālajam atbalstam. Materiāls atspoguļo pro-
jekta “Šoreiz- tekstila otrā dzīve” īstenotāja –
biedrības “Baltā māja” viedokli.

IELŪDZ RAZDOĻJE UN  DRAUGI
Sagatavoja: Ašots Mamikonjans, Līvānu

novada Kultūras centra  Slāvu kultūru vokālā
ansambļa “Razdoļje” pārstāvis

Ir pagājuši jau pieci mēneši no mūsu pēdējā
koncerta Līvānos. Atskatoties uz aizgājušo sezo-
nu varam teikt, ka vēl nekad mums nebija bijis
tik saspringts koncertēšanas grafiks – dalība 10
koncertos gan Līvānos, gan Rudzātu pagastā,
Jēkabpilī un Daugavpilī. Divos no šiem koncer-
tiem priekšnesumus sniedza tikai mūsu ansam-
blis. Un, protams, pats galvenais notikums –
dalība XXVII Vispārējos latviešu  Dziesmu  un
XVII Deju svētkos. 

Un, lūk, atkal paredzēts liels koncerts mūsu
pilsētā un jauna tikšanās ar jums, mūsu mīļie
skatītāji. Šī būs citāda formāta tikšanās, kuru
varētu nosaukt “Razdoļje un  draugi”. Šajā laikā
mēs esam ieguvuši tik daudz jaunu draugu, ka
nolēmām uzaicināt viņus piedalīties mūsu kon-
certā. Varam jums apsolīt, ka tādu žanru, valodu
un stilu daudzveidību jūs sen nebūsiet redzējuši
uz mūsu kultūras centra skatuves.

Koncertā piedalīsies ansamblis “Razdoļje” un
ansambļa draugi – labākie Līvānu, Jēkabpils un
Daugavpils muzikālie kolektīvi, kas ir pierādīju-
ši savu augsto māksliniecisko līmeni XXVII

Vispārējo latviešu Dziesmu un XVII Deju svētku
dalībnieku atlases skatēs.

Koncertā izskanēs tik dažādas dziesmas un
mūzika, ka tiks apmierināta ikviena gaume. Jūs
dzirdēsiet tautasdziesmas, klasisko un mūsdie-
nu  mūziku, dziesmas no kinofilmām, būs arī
deju priekšnesumi. Dziesmas izskanēs latviešu,
latgaliešu, krievu un baltkrievu valodās.
Koncertmeistars ir viens no labākajiem Latgales
mūziķiem – Almazs Šagapovs.  Koncertā varē-
siet dzirdēt Daugavpils mākslinieku Jeļenas
Boreles un  Sergeja Pimanova brīnišķīgās balsis.
Līvānu novadu pārstāvēs īsti tautas mākslas
meistari – folkloras kopas “Ceiruleits” un
“Turki”, no Jēkabpils – vokālie un deju kolektīvi
“Zaviruha” un “Rodņik”. No Daugavpils ieradī-
sies mūsu senie draugi – ansambļi “Skarbņica”
un “Rusiči”, kuri pārstāvēs Baltkrievu un Krievu
kultūras centrus. Koncertā piedalīsies arī līvā-
niešiem jau pazīstamais un iemīlētais Viktors
Ivanovs.

Kā visos ansambļa “Razdoļje” koncertos, tā arī
gatavojot šo koncertu, galvenais dalībnieku atla-
ses kritērijs bija augstvērtīgs mākslinieciskais
sniegums. 

Nāciet uz mūsu koncertu, jums nebūs jānožēlo
tam veltītais laiks un līdzekļi. Mēs gaidīsim Jūs!

n Savu tērpu demonstrē E. Krestova
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NOSLĒDZIES PROJEKTS “LATGALISKUMS,
KAS RIT JAUNATNES DZĪSLĀS”

Lai veicinātu Līvānu novada jauniešu izprat-
ni par latgaliskajām vērtībām un dotu jaunie-
šiem iespēju uzzināt vairāk par Latgales burvī-
bu, biedrība “riktīgi NAISS” projektu konkursa
„Iedzīvotāji veido savu vidi 2023” ietvaros izstrā-
dāja projektu “Latgaliskums, kas rit jaunatnes
dzīslās”, kura ietvaros Līvānu novadā notika
četri dažādi pasākumi.

Projekts iesākās ar pasākumu 5. jūnijā, kur
bērni un jaunieši Multifunkcionālajā jaunatnes
iniciatīvu centrā (MJIC) “Kvartāls” tikās ar Intu
Reču. Viņa ir latgaliete un savu dzīvi pavada
Latgalē, mācot jauniem un veciem dažādus aro-
dus. Pasākuma laikā Inta dalībniekiem pastāstī-
ja un parādīja daudz jaunu un interesantu lietu
- gan par Latgales rakstu zīmēm, to nozīmi, kur
tās ir vislabāk pielietot, gan par ziepju veidoša-
nas niansēm un procesu. Katram dalībniekam
bija iespēja izvēlēties vienu zīmi, ko izgatavot uz
ziepēm. Katram dalībniekam viņu pašu izgata-
votās ziepes palika kā suvenīrs un to varēja nest
uz mājām. Galvenais aktivitātes mērķis bija ne
tikai ziepju liešana un rakstu veidošana uz tām,
bet iespēja bērniem un jauniešiem uzzināt par
vēsturisko rakstu zīmju rašanās iemesliem un
nozīmi gan toreiz, gan tagad.

Projekts turpinājās ar pasākumu 30. jūlijā
burvīgi skaistā viesu namā “Handmade
Latgola”, kur norisinājās Latgaliešu nacionālo
ēdienu gatavošanas meistarklase.
Meistarklases laikā jaunieši iepazina šefpavā-
ru Haraldu Saušu, uzzināja daudz jaunus
Latgaliešu ēdienus, kā arī paši gatavoja gar-
dus ēdienus uz dzīvās uguns – tautā dēvēto
cūku putru un “sirņikus” jeb biezpiena plāce-
nīšus. Tika izspēlēta arī spēle par latgaliešu
ēdieniem un uzzināts vairāk, kādi ēdieni slēp-
jas zem to interesantajiem nosaukumiem.
Pasākuma laikā tapa arī video, kuru var
noskatīties biedrības “riktīgi NAISS” sociālo
tīklu kontos, un uzzināt šo ēdienu receptes!

Savukārt saulainajā 2. septembrī notika pasā-
kums “Muzikāli latgaliska pēcpusdiena”, kur pie
Līvānu ezera par jauniešu uzņēmību un latgalis-
ko vērtību saglabāšanu varēja uzzināt ikviens
apmeklētājs. Pasākuma ietvaros par savām dar-
bības gaitām stāstīja Anna Kārkle kopā ar folk -
loras kopas “Ceiruleits” jauniešiem. Anna ar jau-
niešiem padalījās iespaidos un pieredzē, kas
gūta arī citās pasaules valstīs, dziedot un muzi-
cējot latgaliski. Par savu pieredzi vietējā mērogā
uzsākot jaunas mūzikas grupas gaitas, kā arī
izlaižot savu pirmo singlu, dalījās jaunietes Ieva
un Viktorija no grupas “Ķīmijas moku kabinets”.
Liels prieks par sirsnīgajām sarunām, draudzīgo
atmosfēru un skaisto mūziku!

Un visbeidzot –  21. septembrī MJIC
“Kvartāls” notika pasākums “Latgaliešu valodas
aspekti un pieredzes stāsti”, kur gan pieaugušie,
gan arī jaunieši no Līvānu novada skolām kuplā
skaitā pulcējās, lai klausītos radio zvaigznes
Laura Zalāna un grupas “Bez PVN” mūziķa
Kristapa Rasima pieredzē par to, kā ir būt no
Latgales un kļūt par Latvijā atpazīstamiem cil-
vēkiem. Drīz pēc diskusijām un sarunām, pasā-

kuma apmeklētāji tika aicināti pārbaudīt savas
latgaliešu valodas zināšanas, piedaloties dažā-
dās aktivitātēs. Divas no aktivitātēm vadīja viesi
– Lauris Zalāns mācīja, stāstīja un rādīja latga-
liešu valodas pareizrakstību, vadoties pēc
pašmācību materiāla “Vuicīs raksteit latgalis-
ki!”, savukārt Kristaps Rasims pasākuma
apmeklētājiem vadīja galda spēli
“Čipierkstneits”, kura, starp citu, ir vienīgā
galda spēle latgaliešu valodā. Trešajā aktivitātē
jaunieši tulkoja dažādus vārdus no latgaliešu
valodas uz latviešu valodu. Pasākuma noslēgu-
mā Lauris Zalāns un Kristaps Rasims jaunie-
šiem uzdeva dažādus jautājumus, kur bija iespē-
ja tikt pie balvām, pasākuma noslēgumā mūziķis
Kristaps Rasims skatītājus priecēja ar muzikālu
sniegumu.

Paldies ikvienam, kas apmeklējis kaut vienu
no šī projekta pasākumiem, un jo īpaši liels pal-
dies visiem tiem, kas brīvprātīgi iesaistījās!

Visi pasākumi notika projektu konkursa
„Iedzīvotāji veido savu vidi 2023” ietvaros.
Projekta finansētājs - Līvānu novada dome.
Projekta ieviesējs - Nodibinājums “Viduslatgales
pārnovadu fonds”.

LĪVĀNU 1.VIDUSSKOLĀ
NORISINĀJUSIES
IZGLĪTOJOŠA LEKCIJA
SKOLĒNU VECĀKIEM

Sagatavoja: Linda Upīte, IIG „Skolēnu vecāki” projekta
vadītāja

Šī gada 27. septembrī Līvānu 1. vidusskolas svinību zālē
notika IIG „Skolēnu vecāki” organizētā Pusaudžu un jauniešu
psihoterapijas centra vadītāja, pusaudžu psihoterapeita Nila
Saksa Konstantinova lekcija - „Pusaudžu mentālā veselība: kā
saprast, palīdzēt un pasargāt?”.

Lekcijas mērķauditorija galvenokārt bija Līvānu 1. vidus-
skolas 7.-12. klašu skolēnu vecāki, bet uz lekciju tika aicināti
arī jaunāku klašu skolēnu vecāki un pedagogi. Lekcijas laikā
klātesošie tika iepazīstināti ar tādām tēmām kā pusaudžu
emocionālā veselība, attiecības, prasmes, uzvedība, ko lektors
pasniedza ar stāstiem no savas pieredzes, kas klātesošajiem
ļāva atpazīt situācijas arī no savas ikdienas un veidot skaid-
rāku izpratni par pusaudžu vecumu un tā īpatnībām.

Pasākumu apmeklēja nedaudz vairāk kā 70 personas,
kurām par piedalīšanos tika pasniegtas IIG „Skolēnu vecāki”
sagatavotās grāmatzīmītes ar motivējošu atziņu vai citātu.

Lekcija notika Mazo grantu projektu konkursa “Iedzīvotāji
veido savu vidi - 2023” ietvaros, kur projekta ieviesējs ir nodi-
binājums “Viduslatgales pārnovadu fonds” un finansētājs
Līvānu novada pašvaldība. Projekta kopējās izmaksas 495.00
EUR.

Paldies ne tikai projektu konkursa ieviesējiem, finansētā-
jiem un iesaistītajiem iniciatīvas grupas dalībniekiem, bet arī
Līvānu 1. vidusskolai par uzticēšanos un  telpām, atļaujot
rīkot IIG „Skolēnu vecāki” organizēto projektu – PAR ZINO-
ŠIEM VECĀKIEM!

n Latgaliešu nacionālo ēdienu gatavošanas
meistarklase viesu namā “Handmade Latgola”

n Pasākums “Latgaliešu valodas aspekti un
pieredzes stāsti” kopā ar radio zvaigzni Lauri
Zalānu un grupas “Bez PVN” mūziķi Kristapu
Rasimu 

Lai iepazītu Eiropas Parla -
menta darbu un ielūkotos tā
ikdienā, 18.-19. septembrī 36
Latgales pedagogi, jaunatnes
darbinieki un jaunieši apmeklē-
ja Eiropas Parlamentu Briselē.
Tai skaitā bija arī 4 jaunieši no
Līvānu novada - Aiva Lāčkāja,
Jana Urkevica, Edvards
Vārpsalietis un Evita Marija
Aizpuriete.

Europe Direct Dienvidlat -
gale centrs sadarbībā ar Eiro -
pas Parlamenta deputātiem
Daci Melbāri un Ivaru Ijabu
deva jauniešiem iespēju iepazīt
vienu no galvenajiem demokrā-
tijas, politikas un vērtību cen-
triem Eiropā - Beļģijas galvas-
pilsētu Briseli. Brau ciena ietva-
ros bija iespēja ielūkoties Par -
lamenta darba ikdienā, kā arī
iepazīt kultūru daudzveidību
Beļģijā.

Līvānu novada jaunieši
braucienu vērtē kā ļoti vērtīgu.
Evita Marija Aizpuriete saka:
“Es jauniešiem no sirds iesaku
izmantot iespējas ceļot, jo ceļo-
jot veidojas personiskā izaug-
sme, pieredze un tiek veidotas

neaizmirstamas atmiņas. Jau -
nieši, kuri izmanto iespējas, var
pozitīvi ietekmēt sabiedrību un
sabiedriski līdzdarboties. Bri -
selē es ieguvu dziļāku izpratni
par: citu dzīves pieredzi, kultū-
ru, izpratu dažādus aspektus
un perspektīvas. Redzot Eiro -
pas Parlamenta ēkas dzīvē un
runājot ar darbiniekiem, rodas
izpratne par Eiropas Parla -
menta procesiem un būtību.
Iesaku aktīvi meklēt un izman-
tot iespējas, lai attīstītu sevi un
veidotu veiksmīgu nākotni!”

Savukārt Edvards Vārps -
alietis saka: “Man Brisele ļoti
patika! Pilsēta ir ļoti moderna
un interesanta, ir daudz labu
vietu, kur aiziet iepirkties. Man
ļoti patika arī  Briseles parks
un arka. Vienīgā problēma bija
tas, ka pilsēta ir salīdzinoši
netīra - daudz bezpajumtnieku
un miskastes, Rīga ir tīrāka.
Neskatoties uz to, brauciens
man patika, ieteiktu tur aiz-
braukt. Kopumā bija laba kom-
pānija un laba pieredze!”

Jaunieši šajā braucienā
devās pēc dalības vairāku

mēnešu apmācību programmā
“Ar stiprām saknēm Latvijā un
Eiropā”, ko rīkoja Eiropas
Parlamenta deputāte Dace
Melbārde un “Europe Direct
Dienvidlatgale” centrs sadarbī-

bā ar Latgales pašvaldībām un
Dienvidlatgales NVO atbalsta
centru.

Paldies Eiropas Parlamenta
deputātiem Dacei Melbārdei un
Ivaram Ijabam un viņu koman-

dām par šo vērtīgo iespēju iepa-
zīt tuvāk Eiropas Parlamenta
darbu, kā arī “Europe Direct
Dienvidlatgale” centram par
iespēju jauniešiem no Latgales
doties uz Beļģiju!

n Pusaudžu un jauniešu psihoterapijas centra vadītājs, pusau-
džu psihoterapeits Nils Sakss Konstantinovs vada izglītojošu lek-
ciju skolēnu vecākiem

n Latgales pedagogi, jaunatnes darbinieki un jaunieši apmeklē Eiropas Parlamentu Briselē

JAUNIEŠI NO LATGALES APMEKLĒ BRISELI
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AIZVADĪTS LĪVĀNU NOVADA ATKLĀTAIS
RUDENS GRĪVAS KROSA ČEMPIONĀTS

Sagatavoja: Mārīte Vilcāne, Līvānu novada
kultūras, tūrisma un sporta pārvaldes sporta
organizatore

12. septembrī Līvānu novada, Jēkabpils,
Preiļu un Krāslavas vieglatlēti, kopskaitā – 167,
pulcējās uz novada rudens skriešanas svētkiem –
krosam. Sacensību mērķis ir popularizēt skrieša-
nu kā veselīga dzīvesveida sastāvdaļu Līvānu
novadā bērnu, jauniešu un pieaugušo vidū,
noskaidrot novada ātrākos sportistus skriešanas
krosā, kā arī veicināt draudzības saišu stiprinā-
šanu starp kaimiņu novadiem un sporta skolām. 

500 m distancē uzvarēja Tamerlāns Valainis
un Daila Upeniece (abi Līvānu BJSS), Artemijs
Klimentjevs (Līvānu BJSS) un Sendija Drozde
(Jēkabpils SS). 1000m distancē uzvarēja Ervīns
Fiļovs (Jēkabpils SS) un Evelīna Lāce (Līvānu
BJSS), Kristaps Greižāns (Sēlijas SS) un Alisa
Jermolajeva (Līvānu BJSS), Markuss Mičulis un
Justīne Kozule (abi Līvānu BJSS), Evelīna
Žanete Švirkste (Līvānu BJSS), Aivars Žugris
(Preiļi), Valdis Fiļovs (Jēkabpils), Mārīte Vilcāne
un Vita Ormane (abas Līvānu VK). Savukārt
visātrākie 3000m distancē bija Valdis Fiļovs
(Jēkabpils) un Vita Ormane (Līvānu VK).

Vislielāko interesi izraisīja mazo Rūķu skrē-
jiens. Zēnu goda pjedestāls ir šāds: 1. vieta –
Kurts Upenieks, 2. vieta – Ivo Aizpurietis, 3.
vieta – Artūrs Caunītis Braslis. Mazo “rūķenīšu”
konkurence bija ļoti liela.  Uz starta stājās 33
uzvarētgribētājas, zēni bija 16. Jaunākajiem
dalībniekiem bija ap divi gadiņi. 1. vietā –  Sāra
Umbraško, 2. vietā – Lote Mālniece, 3. vietā –
Gunita Lukjanska.

Priecē, ka vecāki un vecvecāki  regulāri ved
savus bērnus uz Grīvas aktīvās atpūtas parku
samērot spēkus ar citiem vienaudžiem. Paldies
jums vecāki un vecvecāki par atsaucību un iegul-
dījumu sportiskas novada sabiedrības audzinā-
šanā! 

Paldies mūsu pašvaldībai, sacensību organi-
zatoriem, tiesnešiem, trases velobraucējiem,
ikvienam dalībniekam un atbalstītājam, trases
saimniekam velo klubam “Livelo”, Līvānu Bērnu
un jaunatnes sporta skolai, pirmskolas izglītības
iestādei “Rūķīši”, Līvānu dzīvokļu un komunālai
saimniecībai, z/s “Atvari”, Līvānu novada kultū-
ras, tūrisma un sporta pārvaldei, MJIC
“Kvartāls” par ieguldījumu skriešanas svētku
tapšanā.

Uz tikšanos nākamgad!

Sagatavoja: Mārīte Vilcāne,  Līvānu novada kultūras, tūrisma
un sporta pārvaldes sporta organizatore

No 21.septembra līdz 1. oktobrim Itālijas pilsētā Pescarā noti-
ka Eiropas čempionāts vecmeistariem vieglatlētikā. Latviju pār-
stāvēja 17 sportisti, kuri izcīnīja 13 zelta, 12 sudraba un 11 bron-
zas medaļas, kopskaitā 36 medaļas, kas neoficiālajā valstu vērtē-
jumā deva augsto 11. vietu. Mūsu kaimiņi igauņi izcīnīja 12.
vietu, lietuvieši – 21. vietu. Pirmo vietu izcīnīja mājinieki itāļi,
izcīnot 162 zelta, 105 sudraba, 124 bronzas medaļas, kopskaitā –
391 medaļu. Otro vietu valstu vērtējumā izcīnīja Lielbritānija ar
278 medaļām, bet trešo – Vācija ar 237 medaļām. Medaļas izcīnīja
34 komandas no 44 valstīm. Čempionātā startēja arī ASV,
Japāna, Austrālija un citas pasaules valstis, taču nepiedalījās
cīņā par medaļām.

Līvānu novadu pēc pieteikuma pārstāvēja pieci sportisti, star-
tēja četri: Jānis Mankovskis kārtslēkšanā un augstlēkšanā izcīnī-
ja 4. vietu, Juris Lebedoks trīssoļlēkšanā izcīnīja 5. vietu, tāllēk-
šanā – 6. vietu, augstlēkšanā – 12. vietu. Mārīte Vilcāne septiņcī-
ņā izcīnīja 5. vietu, tāllēkšanā – 14. vietu, trīssoļlēkšanā – 9.
vietu,  Vita Ormane 5000m soļošanā izcīnīja 8. vietu, 10 km soļo-
šanā – 9. vietu, komandu vērtējumā ar Modru Liepiņu un Irinu
Birjukovu – 3. vietu. Apsveicam Vitu Ormani ar komandas bron-
zas medaļu 10 km soļošanā. 

Vieglatlētikas sezona ir noslēgusies. Katrs sportists izvērtē
savu veikumu un ar cerībām gatavojas nākamajai sezonai.
Veiksmi, veselību, cīņassparu un dzīvesprieku!

EIROPAS SPORTA NEDĒĻA 2023
Sagatavoja: Mārīte Vilcāne,  Līvānu novada kultūras, tūrisma

un sporta pārvaldes sporta organizatore

Ar aicinājumu #piecelies, Līvānu novadā no 23. līdz 30. sep-
tembrim notika Eiropas Sporta nedēļa. Tās ietvaros norisinājās
vairāki pasākumi – rudens kross, orientēšanās, skriešana, soļoša-
na, nūjošana – , kas paredzēti ikvienam neatkarīgi no vecuma vai
fiziskās sagatavotības.

Sporta nedēļā visaktīvāk iesaistījās pirmsskolas izglītības
iestāde “Rūķīši”. Paldies sporta skolotājam Vjačeslavam
Grigorjevam, grupiņai “Margrietiņas” (audzinātājas Ilona
Tērauda un Ilona Ivanova), grupiņai “Skudriņas” (audzinātājas
Žanna Novikova un Olga Kručiņina), grupiņai “Taurenīši” (audzi-
nātājas Anastasija Svetlova un Līga Tūmiņa), Jaunsilavas
pamatskolas grupiņām “Vācelīte” un “Sauleszaķēni” (grupu
audzinātājas Lilita Zalāne un Natālija Iļjina). Pirmsskolas izglītī-
bas iestādes veica 548 km, tajā skaitā grupiņa “Margrietiņas” –
92,4 km, grupiņa “Skudriņas” – 78 km, grupiņa “Taurenīši” – 66,2
km, grupiņa “Sauleszaķēni” – 8km, grupiņa “Vācelīte” – 17 482
soļus, dienas rekords - 6361 solis. APSVEICAM uzvarētājus!

Ģimeņu vērtējumā uzvarēja Laura Sproģe ar meitiņu Viktoriju
Znotiņu (grupiņa “Magonītes”), katra veicot 102,61 km. APSVEI-
CAM!

Individuāli labākā nūjotāja mūsu novadā ir Lauma Jonāne.
APSVEICAM!

Eiropas sporta nedēļā noskrieti, noieti, nonūjoti 1257 km,
kurus veica 1301 dalībnieks.

Eiropas nedēļas ietvaros notika “Līvānu kauss” orientēšanās
sportā Gunāra Jāņa Mīkuļa piemiņai. Sacensības notika sprinta
distancē pa Līvānu pilsētu (Ubaglīci). Piedalījās 82 dalībnieki.
Par uzvarētājiem savās vecuma grupā kļuva: Kārlis Alvis
Grišulis, Evita Grišule, Jūlija Matvijenko, Jekaterina Romanova,
Emīlija Jonāne, Megija Lazdiņa, Anna Boiko, Gundega Jurāne,
Rita Lamba, Inguss Znotiņš, Guntars Kudiņš, Patriks Jonāns,
Artjoms Ezītis, Konstantīns Semjonovs, Aleksandrs Jesčenko,
Sergejs Sokolovs, Oļegs Gauks, Jevgēnijs Tarvids, Zigmunds
Daščors. Dalībnieki ceļu bija mērojuši no Jēkabpils, Daugavpils,
Kokneses, Salas, Ārdavas, Madonas, Seces, Pļaviņām. Paldies
dalībniekiem, sacensību galvenajam tiesnesim Varim
Peiseniekam, galvenajai sekretārei Dainai Lūkinai, Līvānu nova-
da kultūras, tūrisma un sporta pārvaldes vadītajai Aijai
Smirnovai un vietniecei kultūras jautājumos Kristīnei Vaivodei,
Līvānu novada kultūras centram, mediķei Guntai Dreimanei un
Līvānu 1. vidusskolas administrācijai un manēžas dežurantei.

n No kreisās: Irina Birjukova, Vita Ormane, Modra Liepiņa

EIROPAS ČEMPIONĀTS
VECMEISTARIEM
VIEGLATLĒTIKĀ

n Zēnu goda pjedestāls: 1. vieta – Kurts
Upenieks, 2. vieta – Ivo Aizpurietis, 3. vieta –
Artūrs Caunītis Braslis

n Meiteņu goda pjedestāls: 1. vieta –  Sāra
Umbraško, 2. vieta – Lote Mālniece, 3. vieta –
Gunita Lukjanska

Sportistu saime sveic Eiropas divdesmit četru stundu rogaininga čempionus Alīdu
Ābolu un Ligitu Grundi, čempionus Vari Peisenieku un Rolandu Laveiķi Ultraveterānu
grupā, 4. vietas ieguvēju Gundegu Jurāni un Juri Švirkstu Superveterānu grupā.

LĪVĀNU 1. VIDUSSKOLAS SPORTA NEDĒĻAS
SPORTA DIENA

Sagatavoja: Ineta Smilškalne, Līvānu 1. vidusskolas sporta skolotāja 

Līvānu 1. vidusskolas skolēni šogad aktīvi piedalījās #BeActive Sporta dienā 2023, kuras galve-
nais favorīts šoreiz bija futbols. 1.klases iesaistījās dažādās stafetēs ar futbola elementiem, savukārt
pārējiem bija iespēja pārbaudīt spējas futbola turnīrā. 

Paldies visiem par piedalīšanos, jauko noskaņojumu un atbalstu. Liels paldies par gardajām bal-
vām SIA “Saltums-2” un “Jersikas čipšiem”.
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Atbildîgâ par izdevumu –
sabiedrisko attiecîbu nodaïas vadîtâja 

Kristîne Birzâka, 
Tâlr. 65307270, 215. kab.

e-pasts: kristine.birzaka@livani.lv

Kompjûtermaketçðana SIA „Latgales druka”
Tirâþa  – 6410 eksemplâri

Iespiests SIA „Latgales druka”
Izmantotas K. Birzâkas, J. Magdaïenoka

un autoru foto

Redakcija: Lîvâni, Rîgas ielâ 77, LV-5316
Lasiet internetâ: www.livani.lv

Par rakstu un sludinājumu saturu 
atbild autori

„LÎ VÂ NU NO VA DA VÇS TIS”
Informatīvais izdevums tiek iz pla tīts vi siem no va da ie dzīvo tā jiem

ar  AS „Lat vi jas pasts” un sēt nie ku starp nie cī bu.
Ja ne sa ņe mat to sa vā pasta kas tī tē, zva niet 65307270.

Atvadas no tuviniekiem
Ksavērija Aizpuriete (dzimusi 1925.g. Turku pag.), Leontija

Ziemele (dzimusi 1940.g. Vārkavas pag.), Rasma Dzene (dzimusi
1938.g. Kūku pagasts), Marija Petrova (dzimusi 1940.g. Līvāni),
Nikolajs Borisovs (dzimis 1953.g. Jersikas pagasts), Pēteris
Kārklis (dzimis 1938.g. Rožupes pagasts), Veronika Vanaga (dzi-
musi 1929.g. Rožupe), Andrejs Pastars (dzimis 1975.g. Rudzātu
pagasts), Lonija Stalidzāne (dzimusi 1947.g. Nīcgales pagasts),
Juris Kučinskis (dzimis 1971.g. Līvāni), Vaida Ritma
Staņislavska (dzimusi 1953.g. Līvāni), Zinaida Kalvīte – Beča
(dzimusi 1939.g. Rudzāti), Ilga  Žilinska (dzimusi 1937.g. Līvāni),
Boriss Stepānovs (dzimis 1972.g. Daugavpils).

“Izturi, dvēselīt, Izturi!
Vēl šodien Tavas debesis raudās.
Rīt tajās Šūposies saulīte
Līgotnēs gaiši gaišās.
Bet varbūt rīt Tu smaidīsi,
Eņģeļu gaismas Apmirdzēta.”

Visdziļākā līdzjūtība Līgai Vaivodei
māmiņu mūžībā pavadot!

Līvānu novada kultūras centra kolektīvs


